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خبر فوتبال

سریال  ناکامی سعید ملایی
با  شکست مقابل  نفر  سوم  آسیا

جودوکار سابق ایران که در زمان حضور در تیم ملی  �
به مدال طلای جهان رسیده بود، در ادامه نتایج ضعیف 
خود این بار نیز در رقابت های قهرمانی آسیا برابر حریف 
نه چندان مطرح خود از قرقیزستان شکست خورد. به 
گزارش ایســنا، در ادامه رقابت های جودوی قهرمانی 
آسیا در قرقیزستان، سعید ملایی جودوکار سابق ایران 
که پس از رفتن از ایران با قبول تابعیت مغولستان برای 
این کشــور مبارزه می کند، در ادامــه ناکامی های خود 
این بار در رقابت های قهرمانی آســیا با شکست مقابل 
حریفی از قرقیزستان از رسیدن به فینال بازماند. ملایی 
در مرحلــه نیمه نهایی این رقابت هــا مقابل ولادیمیر 
زولوئف دارنده مدال برنز آسیا ۲۰۱۷ و بازی های آسیایی 
۲۰۱۸ از قرقیزســتان تن به شکست داد و از رسیدن به 
فینال بازماند. ملایی در دور نخســت اســتراحت کرد؛ 
سپس برابر امین کامیابی از ایران با ضربه فنی به برتری 
رســید. او سپس مقابل اکمال مورودوف از تاجیکستان 

پیروز شد و به نیمه نهایی رسید.

پاسخ   AFC  به  اعتراض  فوتبال  ایران
دبیر کل کنفدراســیون فوتبال آسیا در واکنش به  �

اعتــراض ایران به میزبانی بحریــن از تیم ملی گفت: 
هــر رأیــی را کــه دادگاه بین المللــی ورزش در این 
مورد بدهد، می پذیریم. بــه گزارش مهر، پس از آنکه 
کنفدراســیون فوتبال آســیا بحرین را به عنوان میزبان 
مرحله مقدماتی انتخابی جام جهانی معرفی و حق 
میزبانی ایران در ســه دیدار این مرحله را سلب کرد، 
مسئولان فدراسیون فوتبال به این تصمیم اعتراض و 
به دادگاه بین المللی ورزش شــکایت کردند. نشست 
کمیتــه اجرائــی کنفدراســیون فوتبال آســیا دیروز 
چهارشــنبه با حضور اعضای مجمــع و مهدی تاج، 
نایب رئیس این کنفدراســیون، برگزار شــد که نماینده 
ایران اعتراض کشــورمان به نــدادن میزبانی به ایران 
را اعلام کرد. وینزور جان، دبیر کل فدراســیون فوتبال 
آســیا، در واکنش به اعتراض ایران درباره میزبانی تیم 
ملی گفــت: همه دلایل ســاختاری و حقوقی ندادن 
میزبانی به کشــورهای مختلف را به فدراســیون آنها 
اعلام کرده ایم. فدراسیون فوتبال ایران هم به این خاطر 
به دادگاه بین المللی ورزش شــکایت کرده است. هر 

رأیی را که این دادگاه بدهد، ما می پذیریم.

جهانبخش  و  ۸  بازیکن  برایتون  
در لیست  خروجی

به نظر می رســد بال ایرانی تیم فوتبال برایتون به  �
درهای خروجی این باشــگاه نزدیک است. به گزارش 
تســنیم، علیرضا جهانبخش که پس از درخشش در 
فوتبال باشــگاهی هلند، در تابستان ۲۰۱۸ در انتقالی 
بــه ارزش ۱۷ میلیــون پوند و قراردادی پنج ســاله از 
AZ آلکمار به برایتون پیوســت تا بــازی در لیگ برتر 
انگلیس را هم تجربه کند، در این مدت نتوانســته در 
این تیم شایستگی های خود را بنا به دلایل مختلف به 
نمایش بگذارد و در ادامه هم با روی کار آمدن گراهام 
پاتر خیلی فرصت بازی به او نرســیده است. علیرضا 
که در تابســتان گذشته شــایعه جدایی اش از برایتون 
مطرح بــود و حتی گفته شــد که آژاکــس به دنبال 
به خدمت گرفتنش اســت. در نهایت به گفته خودش 
وعده هایی که گراهام پاتر برای بهتر شدن اوضاع برای 
او داده بــود، او را برای ماندن در این تیم متقاعد کرد؛ 
اما اوضاع برای جهانبخش تغییر زیادی نکرد و او این 
فصل تنها در ۱۸ بازی (۵۳۱ دقیقه از هزارو ۶۲۰ دقیقه 
ممکن) برای برایتون به میدان رفت که حاصلش دو 
گل زده و دو پاس  گل بوده اســت. با این شرایط به نظر 
می رســد خود علیرضا هم برای دعوت شــدن به تیم 
ملی ایران، احتمالا در تابستان پیش رو از برایتون جدا 
خواهد شد. اکنون نشریه معتبر «فور فور تو» انگلیس 
خبر می دهد که باشگاه برایتون در تابستان پیش رو ۹ 
بازیکن خود را در لیســت فروش خواهد گذاشت که 
یکی از آنهــا علیرضا جهانبخش اســت که در زمان 
پیوستنش به این تیم گران قیمت ترین خرید این باشگاه 
انگلیسی به شمار می رفت. طبق این گزارش، گراهام 
پاتر به دنبال تقویت تیمش در پایان فصل جاری است 
و از این رو باید برخی بازیکنان خود را در لیست فروش 
بگذارد تا بتواند در پنجره تابســتانی پیش رو بازیکنان 

مدنظرش را به ترکیب تیم اضافه کند.

ویلموتس گزینه هدایت کنگو  شد
ســرمربی پیشــین تیم ملــی فوتبال ایــران گزینه  �

هدایت یک تیم آفریقایی شــد. به گزارش ایرنا، «مارک 
ویلموتس»، سرمربی پیشین تیم ملی فوتبال ایران، به 
گزینه هدایت تیم ملی کنگو تبدیل شــده اســت. یک 
سایت بلژیکی ضمن بیان این مطلب گفت: فدراسیون 
فوتبال کنگو ظاهرا گفت وگویی برای حضور ویلموتس 
در این کشــور داشــته؛ اما او و وکیلش تاکنون جوابی 
به این پیشــنهاد نداده انــد. ویلموتس رابطه خوبی با 
کنگویی هایی که در لیگ بلژیک بازی می کنند، دارد و 

ممکن است به همین خاطر به زودی مربی آنها شود.

سعودی ها  به دنبال
 دیپلماسی ورزشی

فولاد ایران که برای برگزاری بازی پلی آف لیگ  �
قهرمانان آســیا به عربستان سفر کرده، با استقبال 
خوب مسئولان عربســتانی روبه رو شده است. به 
گزارش فوتبال ۳۶۰، شاگردان جواد نکونام در تیم 
فولاد برای برگزاری بــازی پلی آف لیگ قهرمانان 
آســیا مقابــل العین امارات، به عربســتان ســفر 
کرده اند. فولادی ها شــب گذشــته به شهر ریاض 
رســیدند و با استقبال خوب مســئولان فدراسیون 
فوتبال عربســتان روبه رو شدند. بیش از پنج سال 
اســت که تیم هــای ایرانی و عربســتانی در زمین 
بی طرف به مصاف هــم می روند و میزبانی خوب 
عربســتانی ها از کاروان فولاد، نشــان می دهد که 
آنها به دنبال دیپلماســی ورزشــی هستند. سعید 
آذری، مدیر عامل فولاد هم که حسابی از برخورد 
مســئولان ســعودی غافل گیر شــده، در صفحه 
اجتماعی خود نوشــت: «ســال ۱۹۷۱ دیپلماسی 
پینگ پنگ جهان و روابط بین کشــورها را دگرگون 
و  تأثیرگذارتــر  ورزش  به مراتــب  فوتبــال  کــرد. 
قدرتمند تری در تاریخ ورزش جهان است. آن حد 
تأثیر گذار که به راحتی می تواند بســیاری از روابط 
دیپلماتیک را که به تیرگی گراییده، بهبود ببخشد. 
ورزش محل دوســتی، تشریک مساعی و انسانیت 
اســت. کاش همه چیز در قالب دوستی و محبت 
حرکت کند و مانند محیط ورزش دیگر محیط های 
موجود در توسعه دوستی ها و روابط سختی های 
خاص خود را تسهیل کند. رفتار مقامات فدراسیون 
فوتبال عربستان در استقبال و امور مربوط به ورود 
تیم فولاد خوزســتان ایران بــه ریاض من را به یاد 
آن دیپلماسی معروف پینگ پنگ انداخت، رفتاری 
بســیار محترمانــه و مؤدبانه که مــا انتظارش را 
نداشــتیم و به نوعی احســاس غرور کردیم، شاید 
هم بــه خاطر حرکات و مصاحبه هایی بود که من 
قبل از ورود و پرواز به عربســتان داشتم، ولی روی 

هم رفته باید بگویم:
درخت دوستی بنشان/ که کام دل به بار آرد

نهال دشمنی بر کن/ که رنج بی شمار آرد
شاید دیپلماسی فوتبال را دنبال کنند؛ خدا چه 

می داند
به امید موفقیت و سربلندی ایران و ایرانی».

فولاد ایران و العین امارات روز شنبه از ساعت 
۲۰:۲۰ با قضــاوت دیلان پریرای ســریلانکایی در 
ورزشــگاه امیر بن فیصل شــهر ریــاض به مصاف 
هم می رونــد. برنده این بازی بــه مرحله گروهی 
لیگ قهرمانان آســیا صعود می کنــد و باید برای 
صعود به یک هشــتم نهایــی، با تیم های الســد 
قطر، الوحدات اردن و النصر عربســتان به رقابت 
بپردازد. فولادی ها در صــورت صعود به مرحله 
گروهی، بازی هایشــان در کشــور عربستان و شهر 
ریاض برگزار می شود. آنها اگر بتوانند از سد العین 
بگذرند، در اولین بازی دور گروهی روز چهارشنبه 
بیســت و پنجم فروردین  به مصاف شاگردان ژاوی 

هرناندز شناخته شده در تیم السد می روند.

هدیه آسیا به سپاهان؛ تضعیف رقبا
شروع بازی های آسیایی و سرنوشت نمایندگان  �

ایرانــی تأثیر زیادی در داســتان قهرمانی لیگ برتر 
دارد. امیر قلعه نویی در آخرین مصاحبه اش سال ۹۹ 
را سال خوبی برای خودش ندانست و یکی از دلایل 
آن را مشکلاتی که در سپاهان داشت، عنوان کرد. او 
تیم ســابقش را با لیورپول کلوپ مقایسه کرد که به 
خاطــر مصدومیت چند بازیکن نه تنها قهرمانی را از 
دست داد که حتی نتوانست سهمیه آسیایی کسب 
کند. اگرچــه این اتفاق یک نکته منفــی در کارنامه 
مربیگــری امیر قلعه نویی خواهد بود اما عواقب آن 
شاید بتواند یک جام را به محرم نویدکیا هدیه بدهد. 
پرســپولیس به عنوان جدی ترین و سرســخت ترین 
حریف سپاهان برای قهرمانی به همراه دیگر مدعیان 
یعنی اســتقلال، فولاد و تراکتور روزهای ســختی را 
پیش رو دارند. آغاز بازی های آسیایی که بسیار فشرده 
برگزار خواهد شــد و این تیم ها هر چهار روز باید به 
میدان بروند، بازه حساســی را برای نمایندگان ایران 
آغاز کرده است. به غیر از فولاد که برای ورود به این 
کارزار ابتدا باید وضعیت بازی اش با العین مشخص 
شــود، بقیه تیم ها روزهای سختشــان به زودی آغاز 
خواهد شد. علاو ه بر فشــردگی و خستگی بازیکنان 
مســائل دیگری مانند مصدومیت و حتــی ابتلا به 
کرونا و همچنین مســائل روحــی و روانی حاصل از 
نتایج بازی ها هم خطرات دیگری است که در کمین 
مدعیان اســت. در این میان سپاهان با فراغ خاطر و 
با شرایط بســیار خوب می تواند استراحت کرده و با 
بازی های تدارکاتی خودش را برای برگشت مدعیان 
از ســفر آماده کند. تمام اتفاقاتی که در این دو هفته 
می افتــد، می تواند معادلات قهرمانــی را که تا این 
هفته شــکل گرفته، عوض کند و اتفاقات جدیدی را 
رقم بزند. پرسپولیس البته با این شرایط سخت ناآشنا 
نیســت و آنها چندین فصل است که چنین روزهای 
پرفشــاری را در بخشی از ســال تجربه می کنند و با 
آن غریبه نیستند. با این حال حضور رقیب قدرتمندی 
به نام ســپاهان که نشان داده این فصل نمی خواهد 
از کورس جا بماند، کار آنها را نســبت به همیشــه 
سخت تر خواهد کرد. اولین بازی پرسپولیس بعد از 
بازگشــت از بازی های آسیایی با سپاهان خواهد بود 
که نتیجه این بــازی می تواند چهره مدعی اصلی را 
کمی مشــخص تر کند. بازی بعــدی آنها هم دربی 
پایتخت است تا حساسیت لیگ در آن چند هفته به 

حداکثر خود برسد.

کمیتــه بین المللی المپیک (IOC) با وجود شــرایط 
بحرانی کرونا در سراســر نقاط دنیا همچنان با اطمینان 
خاطر کامــل از برگزاری بازی های المپیــک ۲۰۲۰ توکیو 
حرف می زند؛ بازی هایی که قرار بود تابستان سال گذشته 
برگزار شــود، اما به خاطر کووید  ۱۹ یک ســال به تعویق 
افتاد. در فاصله ســه ماه مانده تا آغاز بزرگ ترین رویداد 
ورزشــی جهان، با نصراالله سجادی هم کلام شدیم تا در 
جریان اوضاع و احوال کاروان ورزشی ایران قرار بگیریم. 
سجادی که به او لقب مرد تکرار ناپذیر ورزش را داده اند، 
برای پنجمین بار سرپرســتی کاروان ورزش کشــور را در 
المپیک توکیو بر عهده دارد. گفت وگوی او را با «شــرق» 

می خوانید.

 از بحــث برگــزاری المپیک ۲۰۲۰ شــروع کنیم.  �
این طور که به نظر می رســد، با وجود کرونا، بازی ها 

برگزار می شود.
در یک ســال گذشــته کووید  ۱۹ فراز و نشیب زیادی را 
در دنیا به وجود آورده اســت. با این حال کشــور میزبان 
و کمیته بین المللی المپیک، عزمشــان جزم اســت که 
بازی ها را برگــزار کنند. به نظر می رســد المپیک برگزار 
شــود. روالی که برای همه دوره های المپیک بوده، الان 
هم در جریان است. تاریخ ها و موعدها سر جایش است. 
با میزبان ارتباط کامل داریم، فقط دوره های گذشته، قبل 
از بازی های ممکن بود جلساتی را حضوری بگذاریم که 
در حال حاضر وبیناری برگزار می شــود. با توجه به اینکه 
واکســن هم در همه کشــورها دارد تزریق می شود، باید 

بگویم برگزاری المپیک قطعی است.
 پیش تر عنوان شد همه ورزشکاران برای حضور در  �

توکیو باید واکسن بزنند...
IOC اول گفت همه کشــورها باید به اجبار واکســن 
بزننــد، اما حالا ایــن موضوع را بر عهده خود کشــورها 
گذاشــته اســت. در عین حال، به همه کشورها گفته اند 
درخصوص ارسال واکســن به آنها کمک می کنند. چین 
هم اعلام آمادگی کرده که هر کشــوری برای حضور در 
المپیک واکســن بخواهد، در اختیارش قرار می دهد؛ به 
شــرطی که دولت آنها تأیید کند. IOC حتی گفته تمام 
هزینه های واکسن را تا دو برابر نیاز هر کشوری می دهد. 
آخریــن صحبتــی هم کــه IOC در خصــوص المپیک 
۲۰۲۰ داشــته، گفته ورزشــکاران فقط باید در تمرینات و 
مســابقات شرکت کنند و در دهکده اقامت داشته باشند 
و داخل شــهر اصلا نمی توانند تردد داشــته باشند. این 
خودش یک نوع قرنطینه اســت. سالن ها تنها یک پنجم 
ظرفیت تماشاگر خواهد داشت و هیچ تماشاگر خارجی 

و توریستی را هم نمی پذیرند.
 برنامه کاروان ورزش ایران برای واکسن چیست؟ �

ما هفته پیش از فدراسیون ها خواستیم اسامی افراد 
شــرکت کننده، حریف تمرینی هــا و نفراتــی را که در این 
فاصله سه ماهه شانس کسب سهمیه دارند، اعلام کنند 
تا درباره اختصاص واکسن برایشان برنامه ریزی کنیم؛ مثلا 
به تیم ملی والیبال گفتیم ۲۴ اســم به ما بدهند. کسانی 
باشــند که تیــم از بین آنها انتخاب می شــود. همراهان 
تیم ها را هم در نظر گرفتیم. اســامی را به وزارت ورزش 
دادیــم و آنها هم بــه وزارت بهداشــت و درمان دادند. 

این طور که گفته اند به زودی واکسیناسیون آغاز می شود.
 نگفتند از چه کشوری واکسن را خریداری می کنند؟  �

چون به ورزشکاران پارالمپیکی واکسن چینی زدند و 
برخی از آنها به دلیل نداشتن اطمینان کامل از ایمنی 

واکسن ها از مصرف آن خودداری کردند.
 ما اجبــاری برای هیچ ورزشــکاری نداریم که حتما 
واکســن بزند. به هر حــال واکسینه شــدن یک موضوع 
شخصی و اختیاری اســت. دخالتی هم در تهیه واکسن 
نداریم. ما باید در سیســتم بهداشــتی کشور جلو برویم. 
برایمان فرقی نمی کند چه واکســنی بزنیم. ضمن اینکه 
درصــد ایمنی همــه واکســن ها آن طور کــه می گویند 
بالاست و تقریبا مشابه هم هستند. احتمالا تا آخر ماه کار 

واکسیناسیون کاروان انجام شود.
  برســیم به بحث وضعیت رشــته های المپیکی.  �

مهم ترین رشته برای ما طبیعتا کشتی است که نیمی 
از سهمیه ها را نگرفته است؛ هم در کشتی آزاد و هم 
کشتی فرنگی سه سهمیه بیشتر نتوانستیم بگیریم. کار 
این دو تیم برای تکمیل کردن سهمیه ها واقعا سخت 
است. نگران کسب سهمیه در این دو رشته نیستید؟ 
به هر حال کشتی دارو ندار ما در همه المپیک ها بوده 

است.
 صحب کردن در این شــرایط خیلی ســخت اســت. 
شاید برای فدراسیون کشتی هم سخت باشد که بخواهد 
عملکرد تیم هایش را پیش بینی کند. بیشــتر از یک سال 
اســت که کرونــا بوده و تیم ها در مســابقه ای شــرکت 
نکرده اند و از حریفانشــان خبر ندارند؛ بنابراین نمی توان 
در این وضعیت اظهارنظر مشــخصی داشت؛ اما به نظر 
من تمرینات تیم کشــتی در این مدت کرونا خیلی مرتب 

انجام شده است.

 اما سرمربیان هر دو تیم می گویند خیلی کارمان در  �
انتخابی آسیا ســخت است و خیلی امیدوارانه حرف 

نمی زنند!
بله،  می گویند سخت است، اما شدنی که ایست. این 
بحث های فنی اســت که مربوط به خودشــان می شود. 
قطعا نظرات فنی مربیان و مســئولان فدراسیون صائب 
اســت. آنها از نزدیک شــرایط خودشــان را می بینند و 

می دانند چه بگویند.
 همه نگاه ها در کشتی ســمت یزدانی است. فکر  �

می کنید بتوانیم طلای المپیک ریو را دوباره توسط این 
آزادکار تکرار کنیم؟ علیرضا دبیر خودش می گوید ما 

یک برنز بیشتر در کشتی آزاد المپیک نمی گیریم.
این نظر ایشان است. من راستش درمورد تعداد مدال 
و رنــگ مدال هیچ وقــت صحبت نمی کنــم. در ورزش 
پیش بینی خیلی سخت اســت. حالا هر رشته ای باشد. 
این ورزش ها که تازه رکوردی هم نیســت. رکوردی هم 
باشد سخت است. یک وقتی پیش می آید که ورزشکار در 
آن روز نمی تواند رکوردش را بزند. یک طلا ممکن است 
هیچ شود. در رشــته هایی که مبارزه ای و دو به دو است 
که دیگر شرایط مشکل تر است. در ورزش اتفاقات زیادی 
می افتــد. در نتیجــه من پیش بینی نمی کنــم. می توانم 
بگویم در کشــتی ما مدال می آوریــم اما این را که دقیق 

رنگش چیست، نمی گویم.
 پس در کشتی مدال می آوریم؟ �

قطعــا باید بیاوریم. اگر در کشــتی نیاوریــم، در چه 
رشته ای باید مدال بگیریم؟ البته باید بگذاریم این بچه ها 
در مســابقات شرکت کنند. خوشــبختانه مسابقات دارد 
شروع می شود. مثلا والیبال می خواهد برود لیگ جهانی. 
همین لیگ جهانی خودش ملاک خوبی است. همه ۱۲ 
تیمی که در المپیک شــرکت می کنند و در لیگ جهانی 
هستند. آن وقت می شــود بالای ۶۰ تا ۷۰ درصد ارزیابی 
کــرد. ضمن اینکه مربــی خوبی را هــم آورده اند و باید 

امیدوار بود.
  وزنه برداری هم که یک کلاف ســردرگم اســت؛  �

سهراب مرادی هنوز سهمیه نگرفته اما امیدها همه به 
مدال آوری اوست. کیانوش رستمی هم که هربار یک 

ساز تازه می زند.
 در وزنه بــرداری چهــار نفر داریم که دنبال کســب 
سهمیه هســتند. ســه ماه و نیم زمان داریم و باید در این 
مــدت ایرادها را برطرف کنیم؛ چرا کــه در این دوره تنها 
شانس کسب دو سهمیه داریم. درمورد سهراب می دانم 
شــرایطش خوب است. حالا کمردردش گاهی سراغش 
می آید. علی داوودی خوب است. بقیه نفرات هم دارند 

تلاششان را می کنند.
  تیراندازی جزء رشــته هایی اســت که به اندازه  �

کشتی برای کاروان ســهمیه گرفته. ملی پوشان این 
رشته اما در سال منتهی به المپیک مدام درگیر بودند. 
از مشــکلات ســرمربی تیم تا نبود فشنگ و مهمات. 

وضع این تیم چطور است؟
 تهیه فشنگ واقعا دست ما نیست. این مسئله اصلا 
ربطی به المپیک ندارد. از گذشته همین طور بوده است . 
همیشه روال برای تیراندازی این طور بود که در سفرهایی 
که برای مسابقات می رفتند، فشنگ خریداری می کردند و 
به کشور می آوردند. در حال حاضر مسابقات شروع شده 
و در این ســفرهایی که می روند، می توانند مثل گذشــته 
فشــنگ خریداری می کنند. ما خیلی چیزهای دیگر را در 
کشور نداریم. فقط فشنگ و مهمات که نیست. اینها همه 
برگرفته از شــرایطی است که در کشــورمان وجود دارد. 
فکر می کنم تا المپیک شرایطشــان برای ذخیره مهمات 
خوب می شــود. تیراندازان می خواستند به آلمان بروند 
اما فعلا به خاطر کرونا مرزها بســته است. اینها معمولا 
بــه آلمــان می رفتند و فشــنگ تهیه می کردنــد. یعنی 
می خواهم بگویم اگر کرونا هم نبود، ما اینجا فشنگی که 

از نظر کیفیت و فنی بشود استفاده کرد، نداشتیم.

 به نظرتان تیرانــدازان در ایــن دوره می توانند  �
نتیجه بهتری از دو دوره قبل بگیرند؟ مدال گرفتن در 
این رشته واقعا سخت است اما حداقل می توانند به 

عنوانی بهتر از ششمی برسند؟
احتمالــش هســت. چــون واقعا بچه هــای خوبی 
هســتند. ترکیب تیم هم جوان اســت و هــم باتجربه. 
سرمربی تیم ملی هم کارش را خوب می داند. مسائل و 
اختلاف نظرهایی داشتند که برطرف شد. من اعتقادم این 
است این تیم و کســانی که المپیک نرفتند، در بازی های 
آسیایی سال آینده نتایج خوبی می گیرند. معلوم نیست 
که آن موقع من باشــم یا نباشــم. اظهارنظــرم را فنی 
می گویم و به خاطر کشــور حرف می زنم. ســرمربی هم 
تحلیلش این است که این بچه ها  و نفراتی که المپیکی 

نیستند، در بازی های آسیایی ۲۰۲۲ جزء خوب ها باشند.
  فکر می کنم ایدئال ترین رشــته ای که ما داریم و  �

می توانیم راجع به کســب مدال طــلای المپیک آن 
حرف بزنیم کاراته است. این موضوع را قبول دارید؟

 بله، بچه های کاراته به نظر من خیلی خوب هستند. 
اطلاعات خود ما هم همین است. البته ما به مدال آوری 
در کشــتی و وزنه برداری هم امید داریم. کاراته درست 
اســت که برای اولین بار به المپیک مــی رود اما واقعا 
یک تیم المپیکی اســت. شــاکله این تیم قهرمان های 
جهان و میدان دیده هســتند. این برای ما مهم اســت. 
آنها می خواهند در کشــوری مسابقه دهند که خودش 
مهد کاراته است. ژاپن روی مدال های کاراته حساب باز 
کرده است. مثلا تیم کشتی ما از نظر من المپیکی است. 
مربیان را نگاه می کنی آدم هایی هستند که تجربه میدان 
المپیک دارند. هر چند تیم کشــتی فرنگی جوان اســت 
ولی خوب و با انگیزه بالا هســتند. آزاد هم خوب است. 
وزنه برداری هم بالاخــره هر کدام که بروند، میدان دیده 
هستند. والیبال ما اســکلتش در المپیک قبلی شرکت 
کرده اســت. قطعا اینها تجربیات بالایی دارند؛ بنابراین 
نمی شــود گفت فقط کاراته ایدئال اســت. من به خود 
کاراتــه کاران گفتم یک فرصت بیشــتر در عمرتان برای 
حضور در المپیک نیســت. معلوم نیســت که در آینده 
مثلا المپیک ۲۰۲۸ کاراته باشد. انصافا خوب کار کردند 

و مربیانشان هم با تجربه اند.
  ما دوره قبل در تکواندو به واســطه کیمیا علیزاده  �

اولین مدال زنان ایــران در المپیک را گرفتیم. در این 
دوره دیگر او را نداریم. فکر می کنید در انتخابی آسیا 
اگر ســهمیه بگیریم، می توانیم دوباره در بخش زنان 

مدال آور باشیم؟
 تحلیــل خود فدراســیون تکواندو این نیســت. آنها 
گفتند اگر سهمیه هم بگیریم، نمی توانیم مدالی بگیریم. 
این فدراسیون بیشتر تمرکزشان روی دو نماینده تیم ملی 

مردان است که مدال بگیرند.
 تیم ملی شمشیربازی ســابر هم وضعیت خوبی  �

دارد. الان جــزء بهترین های دنیاســت؛ اما از طرفی 
این تعویق المپیک باعث شده مجتبی عابدینی را که 
بازیکن اصلی این تیم اســت، با چالش مواجه کند. 

اینکه سن او بالا برود و مصدوم شود.
 ما بیشــتر به مدال تیمی شمشمیربازی امیدواریم تا 
انفرادی. هشت تیم در المپیک حضور دارند، سابر ایران 
اگر یک برد بگیرد که احتمالش هم خیلی زیاد است، وارد 
جمع چهار تیم می شود. آنجا از نظر چیدمان، حدس این 
اســت که به هر کدام از سه تیم دیگر بخورند، می توانند 
صاحب پیروزی شوند؛ چرا که بارها با رقبا مسابقه دادند، 
بردند و باختند. این طور نیســت که دست و پابسته باشند؛ 
بنابرایــن چیزهای دیگــری مثل تمرین، دقــت، تکنیک، 
تاکتیک و مســائل روان شناسی وارد می شوند. آنجا دیگر 
بحث شانس مطرح نیست. پیمان فخری با ارزیابی هایی 
کــه از تیمش دارد، امیدوار اســت مــدال بگیرند که اگر 
بگیرند، واقعا اتفاق بزرگی افتاده است. یک رشته تیمی 
ما روی ســکو رفته و این خیلی مهم است. عابدینی هم 

عضوی از این تیم است و تیم کلا خوب است.
والیبال،  � فدراســیون  رئیس  داورزنی،   محمدرضا 

می گفــت هدفش این اســت که بــرای توکیو جزء 
چهار تیم برتر مســابقات قرار بگیرند. شما چه نظری 

در این باره دارید؟
والیبــال مثل همین شمشــیربازی اســت. با همه 
تیم هایی که طراز اول هســتند، مســابقه داده و برد و 
باخت داریم. از برزیل تا روســیه و ایتالیا و لهســتان. 
والیبال ما یک موقع که به ژاپن و چین و کره می رسید، 
می باخت. می دانســت خبری از برد نیســت؛ اما الان 
در دنیا قد علم کرده اســت؛ پس باید در لیگ جهانی 
عملکرد آنهــا را ببینیــم. تأثیر مربی جدیــدی را که 
آوردنــد هم در نظر بگیریم. او جزء ســه، چهار مربی 
برتر دنیاست و در کارنامه مربیگری اش مدال جهان و 
المپیــک دارد. همه افتخارات مهم را دارد. الکنو یک 
مربی عادی نیســت. باید دید تأثیرش روی تیم چقدر 
اســت. خودش هم با این باور آمده که اتفاق هایی را 

رقم بزند.
  بســکتبال هم پیش بینی این را کرده که از گروه  �

صعود می کند.
 اگــر ایــن کار را بکنند که واقعــا کار مهمی انجام 

داده اند. تیم بسکتبال مان هم خوب است.
  شما یکی از مقامات ارشد ورزش ایران در دادگاه  �

حکمیت ورزش بودیــد. به نظرتان تعلیق جودو به 
کجا می رسد؟

 بــه نظر من رأیــی که راجع به جــودوی ما دادند، 
دو پهلو اســت؛ رأی قاطعی نیســت. هم نمی خواهند 
رأی تعلیق بدهند، هم نسبت به تصمیمات ما اعتراض 
دارنــد. همان جا هم از نوع برخوردشــان معلوم بود. 
گفتند با فدراسیون جهانی جودو توافق کنید هر توافقی 
بین تان صورت گرفت، ما آن را اعلام می کنیم. در هیچ 
محکمه ای این طور رفتار نمی کنند. ۹ ساعت حرف های 
طرفین را شــنیدند، بعد تــوپ را انداختند در زمین دو 
طرف. به نظر من فدراســیون جهانی بیش از حد روی 

این قضیه پا گذاشته و حساس است.
  به نظرتــان می توانیم به تعداد ســهمیه های  �

المپیک قبلی که ۶۳ مورد بود، برسیم؟
 روی این قضیه نباید حساس بود که ما چه تعداد 
سهمیه می گیریم. دو سهمیه کمتر یا بیشتر در مقایسه 
با دوره قبل نمی تواند دلیل باشــد. یادتان باشد تعداد 
سهمیه ها در این دوره کم شده. کشتی از هشت وزن، 
شش وزن شــده. در عوض سهمیه های باقی مانده را 
به رشــته هایی دادند که ما در آنها فعالیتی و بستری 
نداریم؛ مثل بیس بال، صخره نوردی و موج ســواری. 
شــما باید نکته هــای مثبت را هــم ببینیــد. والیبال، 
فوتبال، بســکتبال، هندبال، بیس بال، هاکی و واترپلو 
رشــته های تیمی میدانی مهم المپیک هستند. کشور 
ما توانســته بین ۱۲ تیم برتر دنیا در والیبال و بسکتبال 
سهمیه بگیرد. به نظر من این خیلی کار مهمی است. 
من نه می خواهم به رئیس فدراســیون امتیاز بدهیم، 
نه به وزارت ورزش. این برای کل ورزش خوب است. 

حتما رونقی برای ورزش به دنبال خواهد داشت.
  در کل تعویــق المپیک به خاطر کرونا به ضرر ما  �

تمام شد یا به سودمان؟
 مــن می توانم بگویم کرونا برای ما یک فرصت بود. 
مثــلا درباره ورزشــکارانی مثل حســن یزدانی، حمیده 
عباســعلی و سهراب مرادی که شــانس مدال هستند، 
این فرصت را به وجود آورد تا بتوانند در یک بازه زمانی 
کافی به درمان مصدومیت هایشــان برسند. اگر المپیک 
سال گذشته برگزار می شــد، معلوم نبود که این نفرات 
بعد از عمل جراحی به المپیک برسند یا اگر می رسیدند، 
دوره نقاهت شــان خیلی فشرده می شــد؛ بنابراین باید 
بگوییم فرصت خوبی شد تا با خیال راحت برای المپیک 
آماده شــوند؛ اما در مجموع تعویــق المپیک به همه 

ورزش دنیا ضرر زد که برای ما هم خوب نبود.
 و در آخر درباره پنجمین تجربه حضور خودتان  �

به عنــوان سرپرســت کاروان در بازی های المپیک 
بگویید. احساستان را می گویید؟

من آمدم کار کنم. این افتخار اســت که آدم بتواند 
خدمت کند. اگر اصراری نبود خیلی تمایلی نداشــتم 
کــه باز هم سرپرســت کاروان شــوم؛ اما متأســفانه 
بعضی ها با این موضوع خیلی خوب برخورد نکردند. 
یعنی چه که می گویند مــرد رکورددار المپیک. من از 
شــما ســؤال می کنم که در المپیک ۱۹۴۸ سرپرست 
کاروان ایــران چه کســی بــوده؟ نمی دانیــد. اگر این 
ســؤال را از همین هایــی که انتقاد می کنند، بپرســید 
هم نمی دانند. می خواهم بگویم هیچ وقت اســم ها 
نمی ماند. مهم نتیجه و افتخاری است که برای کشور 
می ماند. انتقاد خیلی خوب اســت؛ اما تمسخر کردن 
از لحاظ اخلاقی اصلا کار پســندیده ای نیست. من اگر 
پنج بار انتخاب شدم، اشکالی در آن وجود دارد، بیایند 

اشکالش را بگویند.

گفت وگو  با  نصراالله سجادی، سرپرست کاروان  ایران  در  المپیک

در  کشور خیلی چیزها را  نداریم؛ فقط فشنگ و مهمات نیست

پرســپولیس که نیم فصل اول را در صدر جدول به پایان رسانده بود، دو 
هفته پیش جایگاه نخســت را از دست داد و در هفته گذشته با توقف برابر 
پدیده، فاصله امتیازش با ســپاهان صدرنشــین به دو امتیاز افزایش یافت. 
جدال با نســاجی آخرین دیدار پرســپولیس قبل از حضور در لیگ قهرمانان 
آسیا خواهد بود و در صورت پیروزی با یک بازی بیشتر به رده نخست صعود 

خواهد کرد.
پرسپولیس  ابر قدرت   بازی های   خانگی

پرســپولیس در بازی هــای خانگی نمایــش فوق العاده ای داشــته و با 
هشــت پیروزی در ۱۰ مسابقه، با اختلاف بهترین عملکرد را به عنوان میزبان 

در لیگ امســال به نام خود ثبت کرده است و شکســتی در کارنامه این تیم 
دیده نمی شــود. پرســپولیس در شــش بازی اخیر خانگی خود به پیروزی 
رســیده است. سرخ پوشان تهرانی تاکنون در لیگ برتر برابر نساجی شکست 
نخورده اند و در هر دو دیداری که با این تیم در تهران داشته اند، برنده از زمین 
بیرون آمده اند. پرســپولیس تنها تیمی است که نساجی در لیگ برتر بیش از 

یک بار با آن روبه رو شده و هیچ وقت کلین شیت نکرده است.
احیای   نساجی   با   ساکت

لیگ بیســتم با بدترین شــکل ممکن برای نســاجی به نیمه رسید. وحید 
فاضلی و مجید جلالی نتوانســتند نتیجه دلخواه را با این تیم کسب کنند. ۱۳ 

بازی پیاپی بدون برد و چهار شکســت متوالی این تیم را به گزینه جدی برای 
ســقوط تبدیل کرد تا اینکه ســاکت الهامی ســرمربی این تیم شد. نساجی با 
الهامی در لیگ در دو بازی به دو برد دست یافت تا به ادامه فصل امیدوار شود 
و در جام حذفی در ضربات پنالتی به مرحله بعد صعود کرد. ســاکت الهامی 
در شــهرخودرو دســتیار گل محمدی بود و فصل گذشــته به عنوان سرمربی 
تراکتور دو بار با یحیی که سرمربی شهرخودرو و پرسپولیس بود، دیدار داشت 
که یک بار پیروز شد و یک مرتبه تن به شکست داد. این بازی جدال سرمربیان 
فاتح لیگ و جام حذفی در فصل گذشــته خواهد بود. نساجی در این مسابقه 

تعدادی از بازیکنان خود را به دلیل ابتلا به کرونا در اختیار نخواهد داشت.

پرسپولیس- نساجى: صدرنشینى موقت قبل از سفر آسیایى
برنامه
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